
 

Országgyűlési képviselő

Iromány száma: I/18219.

Benyújtás dátuma: 2022-02-16 11:59

Parlex azonosító: 1HWCQRSS0001

Címzett: Kövér László, az Országgyűlés elnöke
Benyújtó: Dr. Gurmai Zita (MSZP) 

Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (2) bekezdése és az egyes házszabályi rendelkezésekről szóló 10/2014. (II. 
24.) OGY határozat 121. §-a alapján interpellációt kívánok benyújtani. 

Az interpelláció címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

Az interpelláció címe: ""És látjuk: a bérfeszültség ollója az egészségügyön belül egyre nyílik, 
idén a harmadát, jövőre kevesebb, mint a negyedét fogja érni egy szakdolgozó bére egy orvos 
bére mellett."" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

A fenti  idézet  a  Magyar  Egészségügyi  Szakdolgozói  Kamarától  származik  és  jól  szemlélteti  az
egészségügyi szakdolgozók és az egészségügyben dolgozók helyzetét.

Míg a Kormány 30%-os egészségügyi béremelést kommunikál, addig elfelejti hozzátenni, hogy az
nem az előző évhez képest 30%, hanem a béremelési ütemezés megkezdéséhez képest annyi. Így a
30%-os béremelésből máris 21%-os béremelést csinált a Kormány 2022-re. Beszédes, hogy ez alig
több, mint a minimálbér emelése annak ellenére, hogy az egészségügyi szakdolgozók emberfeletti
teljesítmény nyújtottak a koronavírus-járvány elleni védekezés során.

Ráadásul még ezt a 20%-os béremelést sem kapják meg sokan. Számos intézményben ugyanis az
illetményeket, amit eddig a szakdolgozók kaptak beépítik az alapbérükbe, aminek következtében a
tényleges béremelésük 7,6% körül alakul.

 

Tisztelt Miniszter Úr!

Az infláció 2022. januárjában 7.9% volt. Ez azt jelenti, hogy vannak olyan egészségügyi 
szakdolgozók Magyarországon, akik nem, hogy béremelést nem kapnak, hanem a fizetésük értéke 
még csökken is, mert a béremelés mértéke még az infláció miatti drágulást sem fedezi. Ez 



 
teljeséggel elfogadhatatlan és a megbecsülés teljes hiányát közvetíti egy olyan szakma irányába, 
amely mindenkitől megérdemli a megbecsülést.

 

Éppen  ezért  követelte  az  MSZP,  amely  érdekében  már  számos  javaslattal  is  élt,  hogy  az
egészségügyi  szakdolgozók és  egészségügyi  dolgozók bére legalább az orvosok bérével  azonos
arányban és azonos ütemben növekedjen. Ne az állami propagandára, hírhamisító újságírókra és
stadionokra, hanem az egészségügyi szakdolgozók bérére költsenek végre!

Fentiekre tekintettel kérdezem Miniszter Urat:

1) Mikor hajtják már végre az ellenzék által követelt, valódi egészségügyi szakdolgozói béremelést?

2)  Mi  az  oka  annak,  hogy  még  az  inflációt  sem  fedező  béremelés  a  jutalma  azoknak  az
egészségügyi  szakdolgozóknak,  akik  emberfeletti  helytállással  küzdenek  a  koronavírus-járvány
ellen már évek óta?

3) Mit kívánnak tenni  annak érdekében, hogy az egészségügyi szakdolgozók 2022-ben valóban
30%-os béremelést kapjanak a 2021-es bérükhöz képest?

Biztosíthatom arról Miniszter Úr, hogy Kormányváltás után az ellenzék megadja az egészségügyi
szakdolgozóknak a nekik járó béremelést.
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